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MONDELINGE VRAAG VAN MEVROUW 

DELPHINE CHABBERT 

AAN DE HEREN SVEN GATZ EN 

BERNARD CLERFAYT, LEDEN VAN 

HET VERENIGD COLLEGE, BEVOEGD 

VOOR DE GEZINSBIJSLAGEN, 

BEGROTING, OPENBAAR AMBT, 

EXTERNE BETREKKINGEN EN 

FILMKEURING,  

betreffende "de kinderbijslag voor de 

kinderen in een situatie van handicap 

gehuisvest in een instelling". 

  

QUESTION ORALE DE MME DELPHINE 

CHABBERT 

À MM. SVEN GATZ ET BERNARD 

CLERFAYT, MEMBRES DU COLLÈGE 

RÉUNI CHARGÉS DES PRESTATIONS 

FAMILIALES, DU BUDGET, DE LA 

FONCTION PUBLIQUE, DES 

RELATIONS EXTÉRIEURES ET DU 

CONTRÔLE DES FILMS,  

concernant "les allocations familiales pour 

les enfants en situation de handicap 

hébergés au sein d'une institution".  

  

Mevrouw Delphine Chabbert (PS) (in het 

Frans).- Sinds 1 januari 2020 is het Brussels 

Gewest bevoegd voor het beheer en de uitbetaling 

van de kinderbijslag voor meer dan 310.000 

kinderen die op het Brusselse grondgebied wonen. 

De gewestregering besliste om, als gevolg van de 

zesde staatshervorming, een reeks bepalingen met 

betrekking tot de kinderbijslag te wijzigen. De 

nieuwe bepalingen zijn beter afgestemd op de 

situatie van de Brusselse gezinnen en geschikter om 

de hoge kinderarmoede in het gewest te bestrijden.  

Heel wat gezinnen zullen een hogere kinderbijslag 

ontvangen. Voor ouders van kinderen met een 

handicap die in een instelling verblijven, dreigt het 

echter moeilijk te worden om de kinderbijslag aan 

te vragen.  

In de ordonnantie van 25 april 2019 tot regeling 

van de toekenning van de gezinsbijslag is een 

forfaitaire bijslag voor een in een instelling 

geplaatst kind opgenomen, naast de opening van 

een spaarrekening op naam van het begunstigde 

kind om een deel van die bijslag op te storten. Over 

die betaling op een spaarrekening wordt beslist 

door de jeugdrechtbank die over de plaatsing in de 

instelling besliste of door de door een gemeenschap 

of door de Gemeenschappelijke Gemeenschaps-

Mme Delphine Chabbert (PS).- Depuis le 

1er janvier 2020, la Région bruxelloise a repris 

pleinement la gestion et le paiement des allocations 

familiales pour plus de 310.000 enfants domiciliés 

sur son territoire. Elle a décidé d'en modifier une 

série de dispositions à la suite de la sixième réforme 

de l’État. Les nouvelles dispositions sont davantage 

en phase avec la réalité des familles bruxelloises et 

visent à mieux lutter contre la pauvreté infantile, 

véritable fléau dans notre Région. 

Si de nombreuses familles vont pouvoir bénéficier 

d'allocations familiales plus importantes, il nous a 

cependant été relayé que l’ouverture d’un droit aux 

allocations familiales pour les enfants en situation 

de handicap placés pouvait constituer une véritable 

difficulté. 

L’article 14 de l’ordonnance du 25 avril 2019 

réglant l'octroi des prestations familiales prévoit 

des allocations forfaitaires de placement en 

institution pour l'enfant bénéficiaire placé, ainsi 

que l’ouverture d'un compte d'épargne au nom de 

l'enfant bénéficiaire pour recueillir une partie de 

ces mêmes allocations familiales. La décision de 

paiement sur un compte d'épargne ouvert au nom 

de l'enfant bénéficiaire est décidée soit par le 

tribunal de la jeunesse qui a ordonné le placement 

en institution, soit par l’autorité désignée par une 

Communauté ou par la Commission 
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commissie (GGC) aangestelde autoriteit die over 

de plaatsing besliste.  

Ook de bedragen staan erin vermeld: 

- 120 euro op de spaarrekening voor het 

begunstigde kind waarvan beide ouders zijn 

overleden of waarvan de enige gekende ouder is 

overleden en 70 euro in de andere gevallen;  

- 240 euro voor de autoriteit die de plaatsing van 

het begunstigde kind voor haar rekening neemt 

indien beide ouders zijn overleden of indien de 

enige gekende ouder is overleden en 140 euro in de 

andere gevallen. 

De bedragen gelden voor alle kinderen in een 

instelling, ook voor kinderen van wie de verhoogde 

kinderbijslag op basis van hun handicap van 84 tot 

560 euro varieert. Daardoor blijkt dat sommige 

kinderen het nu met honderden euro's minder 

moeten stellen.  

Voor hoeveel kinderen met een handicap die in een 

instelling verblijven, is er een spaarrekening 

geopend? 

Het Brusselse kinderbijslagsysteem is zo opgezet 

dat gezinnen geen verworven rechten verliezen. 

Hoe stuurt u de regels bij zodat hetzelfde geldt voor 

kinderen met een handicap? 

  

communautaire commune (Cocom), qui aurait 

décidé d'un placement. 

Cet article 14 de l’ordonnance du 25 avril 2019 

définit également les montants octroyés : 

- 120 euros sur le compte d'épargne pour l'enfant 

bénéficiaire dont les deux parents sont décédés ou 

pour l'enfant dont le seul parent connu est décédé, 

et 70 euros dans les autres cas ;  

- 240 euros à l'autorité qui prend en charge le 

placement pour l'enfant bénéficiaire dont les deux 

parents sont décédés ou pour l'enfant dont le seul 

parent connu est décédé, et 140 euros dans les 

autres cas. 

La matière est un peu technique, mais ces situations 

sont difficiles et il est donc utile de les rappeler. 

Ces montants sont d’application pour tous les 

enfants placés, y compris les enfants percevant des 

allocations familiales majorées liées à leur 

handicap. Selon le degré de gravité des 

conséquences de l’affection de l’enfant, le montant 

de l’allocation majorée peut aller de 84 à 560 euros. 

On peut dès lors mesurer l’impact d’une telle 

mesure pour les enfants placés atteints d’une 

affection, pour lesquels une partie du montant est 

versée sur un compte d’épargne au nom de l’enfant 

bénéficiaire. La perte peut atteindre plusieurs 

centaines d’euros pour certains enfants. Or, je le 

répète, il s'agit d'enfants sans doute parmi les plus 

meurtris par la vie, d'une part en étant porteurs d'un 

handicap, d'autre part en ayant perdu un ou deux 

parents.  

Combien d’enfants atteints d’une affection sont-ils 

concernés par un placement en institution avec 

ouverture d’un compte d'épargne au nom de 

l’enfant bénéficiaire ?  

Sachant que le modèle des prestations familiales 

bruxellois, que nous avons soutenu et qui sera plus 

efficace, s'est vanté de ne faire perdre aucun droit 

aux familles (droits acquis), comment comptez-

vous corriger cette mesure pour que les enfants 

atteints d’une affection ne perdent pas un euro 

d’allocations familiales, ce qui est le cas 

aujourd'hui ?  
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De heer Bernard Clerfayt, lid van het Verenigd 

College (in het Frans).- Van de 315.000 kinderen 

onder het Brusselse kinderbijslagstelsel zijn er 277 

die na een beslissing van de rechtbank of van de 

Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie 

(GGC) in een instelling zijn geplaatst, onder wie 26 

kinderen met een handicap of een aandoening. 

Vijf van die kinderen hebben een aandoening die 

onvoldoende ernstig is om aanspraak te maken op 

aanvullende kinderbijslag. Uw vraag betreft dus 

een statistisch marginale groep van 21 kinderen op 

315.000.  

Voor de berekening van de kinderbijslag voor 

kinderen in een instelling gelden niet de 

gebruikelijke berekeningsregels, maar werken we 

met een forfaitaire kinderbijslagregeling. Dat komt 

omdat de ouders zijn overleden of uit het ouderlijke 

gezag zijn ontzet, waardoor er geen gezinsinkomen 

is dat als basis dient voor de berekening van de 

aanvullende kinderbijslag.  

Ongeacht of de kinderen in een instelling de 

gebruikelijke of de forfaitaire kinderbijslag krijgen, 

tweede derde van de bijslag gaat naar de instelling 

en een derde naar de ouder of naar een 

spaarrekening van het kind, mocht het na een 

beslissing van de rechtbank of de GGC in een 

instelling wonen. Dat is de basisregel voor alle 

kinderen in een instelling, al dan niet met een 

handicap.  

Net als u komen we er nu achter dat de hervorming 

van de kinderbijslag nadelig is voor kinderen met 

een erkende handicap of aandoening die na een 

beslissing van de rechtbank of de GGC in een 

instelling terechtkomen. Kinderen die niet na een 

beslissing van de rechtbank of de GGC in een 

instelling terechtkomen, ontvangen de gebruike-

lijke kinderbijslag met eventuele toeslagen, 

waaronder die voor kinderen met een aandoening, 

terwijl kinderen die na zo'n beslissing in een 

instelling worden ondergebracht, een forfaitair 

bedrag zonder toeslagen krijgen, zelfs al zou hun 

handicap of aandoening dat rechtvaardigen.  

Volgens mij gaat het om een technische fout die 

over het hoofd is gezien bij de totstandkoming en 

de goedkeuring van de ordonnantie. We bekijken 

M. Bernard Clerfayt, membre du Collège 

réuni.- Pour répondre à votre question sur le 

nombre d’enfants atteints d’une affection qui sont 

concernés par un placement en institution, voici 

quelques chiffres qui permettent de mesurer 

l'ampleur du phénomène, avant d'évoquer les 

conséquences juridiques et financières.  

Sur les 315.000 enfants qui bénéficient du régime 

d'allocations familiales bruxellois, on compte 277 

cas d'enfants placés sur décision judiciaire ou sur 

décision de l’autorité de la Commission 

communautaire commune (Cocom), dont 26 

enfants qui présentent un handicap ou une 

affection.  

Il est à noter que cinq de ces enfants ont été 

reconnus atteints d'une affection, mais que le degré 

établi n'ouvrirait pas un droit à un supplément pour 

handicap ou affection. Par conséquent, le nombre 

d'enfants qui sont réellement exclus du bénéfice 

d'un supplément potentiel à la suite de la mesure de 

placement s'élève à 21. Ce sont les derniers chiffres 

connus, qui datent de février 2020. Votre question 

porte donc sur un groupe statistiquement marginal 

de 21 enfants sur 315.000.  

Pour ce qui est du cadre légal, en ce qui concerne 

le calcul du montant des allocations familiales pour 

les enfants placés, il faut distinguer deux situations. 

Comme vous le mentionnez dans votre question, 

l’article 14 de l’ordonnance du 25 avril 2019 

réglant l'octroi des prestations familiales prévoit 

que lorsque les enfants sont placés en institution sur 

décision judiciaire ou sur décision de l’autorité de 

la Cocom, ce ne sont pas les règles normales de 

calcul de l’allocation familiale qui s’appliquent, à 

savoir le montant de base majoré des éventuels 

suppléments, mais bien une règle d’allocation 

forfaitaire.  

Cela s’explique car il s’agit de situations où les 

parents sont décédés ou déchus. L’on ne peut donc 

plus utiliser une référence de revenus du ménage 

pour calculer les suppléments.  

En ce qui concerne le versement des allocations 

pour les enfants placés, ces allocations, qu’elles 

soient normales ou forfaitaires, sont payées à deux 

destinataires différents : deux tiers de l’allocation 
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het nu met Iriscare, maar technisch gesproken lijkt 

er geen hinderpaal voor de toekenning van de 

toeslag voor een aandoening aan de kinderen in 

kwestie, aangezien de berekening van de toeslag 

louter op basis van de ernst van de aandoening 

gebeurt.  

Slechts een derde van de toeslag zou naar het kind 

in de instelling gaan, terwijl twee derde bestemd is 

voor de instelling of de overheid die tot de plaatsing 

besliste, en het kind pas over het geld kan 

beschikken wanneer het meerderjarig wordt. U 

mag ook niet vergeten dat een aantal kinderen met 

een zware handicap, die recht zouden hebben op 

een veel hogere toeslag, ook wanneer ze 

meerderjarig worden in een instelling blijven 

wonen.  

We bekijken of een wijziging van de ordonnantie 

snel kan. Het gaat budgettair om een beperkt 

bedrag van 8.500 euro per maand, waarvan de 

kinderen zelf minder dan 3.000 euro zouden 

ontvangen.  

  

normale ou forfaitaire sont versés à l’institution de 

placement et un tiers est versé à l’allocataire 

(parent) quand il existe, ou sur un compte 

d’épargne au nom de l’enfant dans les cas de 

décisions judiciaires, ou de l’autorité dans le cadre 

d’un placement en institution.  

Ce que je viens d’expliquer est la règle de base pour 

tous les enfants placés, qu’ils soient atteints ou non 

d’un handicap ou d’une affection.  

Nous découvrons, comme vous, que la réforme du 

système des allocations familiales présente une 

faille à l’égard des enfants placés sur décision 

judiciaire ou de l’autorité et souffrant d’un 

handicap ou d’une affection reconnus. En effet, les 

enfants placés sans décision bénéficient 

d’allocations normales, à savoir des allocations 

calculées selon les barèmes habituels en incluant 

les éventuels suppléments, en ce compris le 

supplément pour enfants atteints d'une affection, et 

ensuite divisées entre les deux parties bénéficiaires, 

alors que les enfants placés sur décision bénéficient 

d’allocations forfaitaires auxquelles ne peut être 

ajouté que le supplément pour orphelins. Ces 

enfants placés souffrant d’un handicap, dont le taux 

justifierait pourtant un supplément pour affection, 

ne peuvent donc pas bénéficier de ce supplément.  

Il s'agit, à mon sens, d'une faille technique de la 

nouvelle réforme qui n'a pas été perçue au moment 

de la rédaction et du vote de l'ordonnance. Nous 

sommes bien sûr en train de vérifier ces éléments 

avec Iriscare, mais nous pensons que d'un point de 

vue technique, il n'y aurait pas d'obstacle à l’octroi 

du supplément pour affection pour les enfants 

placés sur décision et atteints d'une affection, 

puisque le calcul de ce supplément se fait 

uniquement en fonction de la gravité de l'affection 

et n'est donc pas rendu impossible par l'absence 

d'allocataire (et donc de revenu familial de 

référence).  

Il convient toutefois de rappeler que seul un tiers de 

ce supplément reviendrait à l'enfant placé, les deux 

autres tiers étant attribués à l'institution ou à 

l'autorité de placement, et que ce tiers versé sur le 

compte d'épargne de l'enfant ne lui serait pas 

accessible avant sa majorité. Il est également à 

noter que dans les cas d'enfants atteints de handicap 

grave, dont le supplément d'allocation aurait été le 
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plus élevé, certains d'entre eux resteront hébergés 

en institution, même après leur majorité.  

Nous allons examiner rapidement la faisabilité 

d’une modification de l’ordonnance visant à 

corriger cette situation qui, je le rappelle, concerne 

21 enfants. Après un rapide premier calcul, le coût 

budgétaire en serait très marginal : les allocations 

totales seraient de l'ordre de 8.500 euros par mois, 

le tiers versé aux enfants représentant donc moins 

de 3.000 euros par mois. 

  

Mevrouw Delphine Chabbert (PS) (in het 

Frans).- Het was duidelijk dat het om erg weinig 

kinderen ging en dat het zeker niet de bedoeling 

was om hun rechten te schenden. Het is uw en onze 

gemeenschappelijke taak om de toestand te 

verhelpen. U bent terecht van plan om de 

ordonnantie te wijzigen. Ik reken erop dat dat snel 

kan.  

- Het incident is gesloten. 

  

Mme Delphine Chabbert (PS).- Effectivement, je 

savais qu'ils étaient très peu nombreux (21) et qu'il 

n'était nullement question de porter atteinte aux 

droits de ces enfants en grandes difficultés. Notre 

rôle de parlementaires, ainsi que le vôtre, est de 

rectifier le tir et de venir en aide à ces enfants qui 

éprouvent d'énormes difficultés, vu qu'ils sont en 

situation de handicap et séjournent dans des 

institutions.  

J'entends que vous comptez à juste titre modifier 

l'ordonnance. Nous aurons l'occasion de revenir sur 

cette question prochainement. En effet, nous 

voulons que ces enfants aient droit aux allocations 

familiales. Certes, c'était involontaire, mais ces 

enfants sont les perdants de la réforme. Je compte 

donc sur vous pour agir au plus vite.  

- L'incident est clos. 

  

MONDELINGE VRAAG VAN MEVROUW 

VIVIANE TEITELBAUM 

AAN DE HEREN SVEN GATZ EN 

BERNARD CLERFAYT, LEDEN VAN 

HET VERENIGD COLLEGE, BEVOEGD 

VOOR DE GEZINSBIJSLAGEN, 

BEGROTING, OPENBAAR AMBT, 

EXTERNE BETREKKINGEN EN 

FILMKEURING,  

betreffende "de kinderbijslag voor de 

eenoudergezinnen". 

  

QUESTION ORALE DE MME VIVIANE 

TEITELBAUM 

À MM. SVEN GATZ ET BERNARD 

CLERFAYT, MEMBRES DU COLLÈGE 

RÉUNI CHARGÉS DES PRESTATIONS 

FAMILIALES, DU BUDGET, DE LA 

FONCTION PUBLIQUE, DES 

RELATIONS EXTÉRIEURES ET DU 

CONTRÔLE DES FILMS,  

concernant "les allocations familiales pour 

les familles monoparentales".  

  

Mevrouw Viviane Teitelbaum (MR) (in het 

Frans).- Een op de drie Brusselse gezinnen is een 

Mme Viviane Teitelbaum (MR).- Il y a peu, j’ai 

interrogé votre collègue chargé des affaires 
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eenoudergezin. 39% van die eenoudergezinnen 

leeft van een inkomen onder de armoedegrens. In 

86,6% van de gevallen gaat het om alleenstaande 

moeders, een bevolkingscategorie die voor 40% 

bestaat uit loontrekkenden, voor 36,6% uit 

personen met een onregelmatig inkomen en voor 

21% uit personen die een vervangingsinkomen 

ontvangen.  

De eenoudergezinnen zijn bijzonder kwetsbaar, en 

dat zijn ze vandaag des te meer ten gevolge van de 

gezondheidscrisis. Bovendien zijn ze over-

vertegenwoordigd in sectoren die sterk onder de 

crisis te lijden hebben. Bijkomende financiële 

problemen leiden voor veel alleenstaande vrouwen 

tot overmatige schulden.  

Niet lang geleden vroeg ik aan collegelid Maron 

welke steun het gewest aan de eenoudergezinnen 

verleent. In zijn antwoord verwees hij naar de 

kinderbijslag als instrument om armoede te 

bestrijden en eenoudergezinnen te steunen. Het 

nieuwe kinderbijslagsysteem, zoals dat vorig jaar 

werd uitgewerkt, houdt rekening met de situatie van 

de eenoudergezinnen: er is voorzien in een 

verhoging met 10 euro voor gezinnen met twee 

kinderen en met 20 euro voor gezinnen vanaf drie 

kinderen. Eenoudergezinnen met één kind blijven 

echter in de kou staan, en dat zijn er heel wat, 

namelijk zes op de tien Brusselse 

eenoudergezinnen. Bovendien brengt een eerste 

kind veel kosten mee, misschien zelfs meer dan een 

tweede of een derde.  

Vorig jaar al pleitte de MR-fractie ervoor om de 

verhoging vanaf het eerste kind toe te kennen. 

Collegelid Maron, die zich tijdens de vorige 

regeerperiode vanuit de oppositie achter datzelfde 

standpunt schaarde, is vandaag niet van mening 

veranderd.  

Hoe en wanneer zal het nieuwe kinderbijslag-

systeem worden geëvalueerd? Hoe verloopt het 

overleg met de heer Maron over deze kwestie? Zal 

het systeem worden bijgestuurd? Denkt u eraan om 

de discriminatie jegens eenoudergezinnen met één 

kind weg te werken?  

  

sociales, M. Maron, au sujet de l’aide apportée par 

la Région aux familles monoparentales.  

Pour rappel, à Bruxelles, une famille sur trois est 

une famille monoparentale et 39 % de ces familles 

vivent avec un revenu inférieur au seuil de 

pauvreté. Plus précaires que les familles dites 

traditionnelles et recomposées, ces foyers se 

composent, dans 86,6 % des cas, de mères seules, 

davantage touchées par le chômage. En effet, parmi 

les femmes en situation de monoparentalité, moins 

de 40 % sont salariées, très peu sont indépendantes, 

36,6 % sont dans un processus d’emploi discontinu 

et 21 % dépendent en continu de revenus de 

remplacement.  

Les familles monoparentales sont particulièrement 

vulnérables et représentent une véritable bombe à 

retardement sous l'angle de l'augmentation de la 

précarité dans notre Région, et encore plus à l’heure 

actuelle. Elles sont d’ailleurs surreprésentées dans 

plusieurs secteurs d’activité particulièrement 

touchés par la crise. Et, pour beaucoup de ces 

femmes qui vivaient déjà sur le fil, toute perte de 

revenus, même minime, conduit de facto au 

surendettement.  

Vu le pourcentage élevé de familles 

monoparentales à Bruxelles et les difficultés que 

celles-ci cumulent, nous pouvons conclure qu'il 

s'agit d'une question de société interpellante et 

urgente. Les aider devrait donc constituer une 

priorité politique pour notre Région.  

Dans sa réponse, le membre du Collège réuni 

M. Maron a fait référence au système d'allocations 

familiales en tant qu’outil d’aide à la lutte contre la 

pauvreté et comme élément de soutien à ces 

familles.  

Le nouveau système d’allocations familiales, mis 

en place l’an dernier, a pris en compte la spécificité 

des familles monoparentales - 25 % des enfants 

bruxellois vivent dans une famille monoparentale - 

et prévoit une majoration de dix euros pour ces 

familles à partir de deux enfants et de vingt euros 

pour le troisième. Rien toutefois pour le premier 

enfant. Ce que mon groupe n’a pas manqué de 

relever en plaidant pour une majoration dès le 

premier enfant.  
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Alors qu’à Bruxelles, six familles monoparentales 

sur dix comptent un seul enfant, plus du quart en 

comptent deux et 13%, trois ou davantage. Dans 

ces familles, comme dans toutes les autres, un 

premier enfant coûte cher, sans doute aussi cher, 

voire plus, qu'un deuxième ou un troisième. 

M. Maron a également confirmé ne pas cerner la 

raison pour laquelle un supplément n’est octroyé 

qu’à partir du deuxième enfant. Nous avions 

d'ailleurs porté ce dossier ensemble dans 

l'opposition.  

Pouvez-vous me dire quand aura lieu la première 

évaluation du nouveau système d'allocations 

familiales ? Comment se déroulera-t-elle ? 

De quelle manière la concertation sur la question 

particulière du meilleur soutien à accorder aux 

familles monoparentales est-elle planifiée avec 

M. Maron ?  

Des projets d’ajustement sont-ils en cours ? 

La volonté de remédier à la discrimination qui 

pénalise six familles monoparentales sur dix est-

elle à l'ordre du jour ? Une réflexion à ce sujet a-t-

elle déjà été entamée ? 

  

De heer Bernard Clerfayt, lid van het Verenigd 

College (in het Frans).- Het is wat vroeg om het 

systeem te evalueren, aangezien de ordonnantie 

pas sinds februari van kracht is. We hebben nog 

enkele maanden nodig om te kunnen inschatten of 

er zich fouten voordoen - wat momenteel niet het 

geval is - en of de regeling die de vorige regering 

heeft uitgewerkt, moet worden bijgestuurd.  

Dat fracties uit de oppositie van de vorige 

regeerperiode elkaar in dit dossier vinden, 

verbaast me niet. De huidige regering van haar 

kant heeft beslist om het systeem uit te voeren, 

verder te ontwikkelen en vervolgens te evalueren.  

Een dergelijke evaluatie kan maar gebeuren onder 

twee voorwaarden. Ten eerste moeten we over 

voldoende cijfers en gegevens beschikken. Tijdens 

het tweede semester van 2020 zal Iriscare de 

ontwikkeling starten van twee belangrijke 

meetinstrumenten, namelijk de administratieve 

M. Bernard Clerfayt, membre du Collège 

réuni.- Nous avons voté depuis peu un nouveau 

régime d'ordonnance en Région bruxelloise, qui est 

en vigueur depuis le mois de février. Il est un peu 

tôt pour l'évaluer. Il faut le laisser fonctionner 

encore quelques mois pour voir si la mise en œuvre 

a connu des ratés - pour l'instant ce n'est pas le cas - 

et s'il y a lieu de repenser certains des mécanismes 

qui ont été élaborés sous l'ancienne majorité. 

Des groupes de l'ancienne opposition se rejoignent 

sur d'anciennes critiques qu'ils ont formulées sur le 

texte, et cela ne m'étonne pas. Nous avons décidé, 

sous ce gouvernement, de mettre en œuvre la 

réforme, de la faire avancer et ensuite de l'évaluer. 

Pour procéder à cette évaluation, il y a deux 

conditions. Premièrement, des conclusions fondées 

ne peuvent être tirées que si l'on dispose de 

suffisamment de chiffres et de données. À cette fin, 

Iriscare entamera au second semestre 2020 le 
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controle van de kinderbijslagfondsen en de opzet 

van een 'datawarehouse', een exhaustieve database 

met zeer gedetailleerde informatie. Beide 

instrumenten zullen ons in staat stellen om 

verscheidene aspecten van de hervorming te 

evalueren.  

Ten tweede moet er voldoende tijd verlopen om de 

impact van de maatregelen te kunnen inschatten. 

Een volledige analyse van het systeem van sociale 

toeslagen zal pas nuttig zijn wanneer de gegevens 

over de gezinsinkomens van 2020 beschikbaar zijn. 

Die gegevens zullen we tijdens het tweede semester 

van 2022 ontvangen via een geautomatiseerd 

systeem van de FOD Financiën.  

Een belangrijk element van het kinderbijslag-

systeem, het verifiëren van het kadastraal inkomen, 

is nog niet geactiveerd. Daar werken we aan. Ook 

moeten we de verschillende elementen van de 

evaluatie vastleggen. De sociaal-economische 

ontwikkelingen van de Brusselse bevolking zullen 

daar zeker deel van uitmaken.  

Kleine aanpassingen binnen het huidige kader 

kunnen snel worden doorgevoerd, maar een 

grondige wijziging van het nieuwe kinderbijslag-

systeem zal pas over twee jaar of meer kunnen 

plaatsvinden. 

U weet dat de regering bijzonder begaan is met het 

lot van de ruim 65.000 Brusselse eenouder-

gezinnen, die voor het grootste deel uit 

alleenstaande moeders bestaan.  

Conform de beleidsverklaring zullen de Brusselse 

regering en het Verenigd College zich de komende 

maanden wijden aan de opmaak van een actieplan 

voor de eenoudergezinnen. Via overleg zullen we 

tot een gemeenschappelijke, transversale visie 

komen. 

Naar aanleiding van de evaluatie van het 

kinderbijslagsysteem zal de mogelijkheid van een 

toeslag vanaf het eerste kind besproken worden. 

We zullen de sociale en budgettaire impact 

daarvan moeten onderzoeken. Dat aspect kan ook 

aan bod komen tijdens het overleg over het 

actieplan.  

  

déploiement de deux des principaux outils de 

mesure, à savoir le contrôle administratif des 

organismes d'allocations familiales, ainsi que la 

mise en service et l'exploitation d'un 

"datawarehouse", une base de données exhaustive 

avec des informations détaillées sur tous les 

dossiers d'allocations familiales à Bruxelles. Cela 

permettra d'évaluer tous les aspects ; celui que vous 

citez, mais également d'autres éléments de la 

réforme. 

Deuxièmement, un certain temps doit s'être écoulé 

avant que l'impact de certaines mesures, qui n'ont 

été introduites qu'à partir de janvier 2020, pour des 

paiements en février, puisse être estimé de manière 

adéquate. Une analyse complète du système des 

suppléments sociaux, en particulier, ne peut être 

utilement réalisée que sur la base des données 

définitives relatives aux revenus des ménages pour 

l'année 2020, qui seront disponibles à partir du 

second semestre de l'année 2022 via le Service 

public fédéral (SPF) Finances, grâce à un 

mécanisme d'échange automatique d'informations. 

Dans ce contexte, il est également à noter qu'un 

aspect essentiel de notre système, à savoir la 

vérification du revenu cadastral, n'a pas encore été 

mis en œuvre. Nous travaillons donc à mettre en 

œuvre totalement le système et à définir les 

éléments d’évaluation du nouveau système 

d'allocations familiales. Cette évaluation va 

certainement porter sur les évolutions des 

tendances socio-économiques au sein de la 

population des ménages bruxellois et sur l'impact 

potentiel des allocations familiales à cet égard.  

Hormis des ajustements qui pourraient être 

apportés rapidement dans le cadre existant, des 

modifications du nouveau système d’allocations 

familiales ne pourraient intervenir intelligemment 

que sur la base des conclusions d’une évaluation 

fouillée, qui réclamera donc un délai d'au moins 

deux ans avant de disposer de la base de données 

exhaustive nécessaire.  

Vous n'ignorez pas que le gouvernement est 

particulièrement attentif à la situation que vivent 

plus de 65.000 familles bruxelloises 

monoparentales, constituées essentiellement de 

mères isolées.  
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Conformément aux engagements pris dans la 

déclaration de politique régionale (DPR), 

l’ensemble du gouvernement s’attellera dans les 

prochains mois à la rédaction d’un plan d’action 

bruxellois spécifique aux familles monoparentales. 

L’ensemble des membres du Collège réuni et du 

gouvernement bruxellois seront amenés à se 

concerter sur la question dans le cadre d'une vision 

collégiale et transversale.  

La majoration des allocations familiales 

monoparentales à partir du premier enfant fera 

l’objet d’un point d’attention dans le cadre de la 

première évaluation de la réforme du nouveau 

système des allocations familiales. Il conviendra 

notamment d’évaluer l'impact social et budgétaire 

final d'une telle mesure. Tous ces aspects pourront 

également faire l’objet de discussions dans le cadre 

de l’élaboration du plan d’action bruxellois 

spécifique aux familles monoparentales.  

  

Mevrouw Viviane Teitelbaum (MR) (in het 

Frans).- Ik veronderstel dat de cijfers die Iriscare 

verzamelt, naar geslacht worden uitgesplitst. Dat is 

belangrijk, aangezien alleenstaande moeders 

bijzonder kwetsbaar zijn. Ik hoop dat het bedrag 

dat ze ontvangen, correct is, zodat ze achteraf niets 

moeten terugbetalen.  

Het actieplan is een uitstekend initiatief, dat we met 

aandacht zullen volgen. 

- Het incident is gesloten. 

  

Mme Viviane Teitelbaum (MR).- J'imagine que 

les chiffres collectés par Iriscare seront ventilés par 

sexe. Une telle ventilation est importante. Les 

familles monoparentales sont une question 

particulièrement genrée. Elles vivent souvent dans 

la précarité et leur situation mérite une attention 

particulière. Je sais que vous ne disposez pas encore 

de tous les éléments, mais j'espère que le montant 

calculé est exact et que ces familles déjà précarisées 

n'auront pas à effectuer de remboursement.  

Je salue le plan d'action spécifique que nous 

suivrons avec intérêt.  

- L'incident est clos. 

  

MONDELINGE VRAAG VAN MEVROUW 

VIVIANE TEITELBAUM 

AAN DE HEREN SVEN GATZ EN 

BERNARD CLERFAYT, LEDEN VAN 

HET VERENIGD COLLEGE, BEVOEGD 

VOOR DE GEZINSBIJSLAGEN, 

BEGROTING, OPENBAAR AMBT, 

EXTERNE BETREKKINGEN EN 

FILMKEURING,  

QUESTION ORALE DE MME VIVIANE 

TEITELBAUM 

À MM. SVEN GATZ ET BERNARD 

CLERFAYT, MEMBRES DU COLLÈGE 

RÉUNI CHARGÉS DES PRESTATIONS 

FAMILIALES, DU BUDGET, DE LA 

FONCTION PUBLIQUE, DES 

RELATIONS EXTÉRIEURES ET DU 

CONTRÔLE DES FILMS, 
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betreffende "de verhoging van de 

kinderbijslag". 

  

concernant "la majoration des allocations 

familiales".  

  

Mevrouw Viviane Teitelbaum (MR) (in het 

Frans).- De coronacrisis en de lockdown hebben 

rampzalige gevolgen voor de inkomsten van een 

heleboel Brusselse gezinnen. 

In Vlaanderen krijgen gezinnen met een 

maandinkomen van minder dan 2.213 euro die 

kunnen bewijzen dat hun inkomen ten gevolge van 

de coronacrisis is gedaald, een eenmalige toeslag 

van 120 euro per kind.  

Het Waals Gewest heeft bijna 370.000 gezinnen per 

brief gewezen op de sociale toeslagen bij de 

kinderbijslag waarop ze misschien recht hebben als 

ze inkomen verliezen ten gevolge van de crisis.  

Wat doet het Brussels Gewest om gezinnen te 

helpen die door de coronacrisis hun inkomen zien 

dalen? Krijgen ze net als in Vlaanderen een 

verhoogde kinderbijslag? Weet u hoeveel Brusselse 

gezinnen in aanmerking komen? Of is de Brusselse 

regering van mening dat zo'n tegemoetkoming niet 

nodig is? Zult u net zoals Wallonië die gezinnen 

aanschrijven? Welke drempelverlagende maat-

regelen neemt u?  

  

Mme Viviane Teitelbaum (MR).- En dehors de 

l’aspect sanitaire, la crise du Covid-19 et le 

confinement ont eu un effet désastreux sur l’emploi 

des Bruxelloises et des Bruxellois et, partant, sur le 

revenu de nombreuses familles.  

Pour les aider à faire face aux difficultés, le 

Parlement flamand a approuvé le 10 juin un décret 

instaurant un supplément d'allocations familiales 

en faveur des personnes dont les revenus ont baissé 

en raison de la crise du Covid-19. Les familles dont 

les revenus ne dépassent pas 2.213 euros par mois 

et qui peuvent prouver une baisse de revenus due à 

la crise sanitaire bénéficieront d’un supplément 

unique de 120 euros par enfant.  

La Région wallonne, quant à elle, a écrit à près de 

370.000 ménages pour attirer leur attention sur les 

suppléments sociaux liés aux allocations familiales 

auxquels ils auraient peut-être droit en cas de perte 

de revenus liée à la crise sanitaire. Cette initiative, 

certes un peu plus légère, a le mérite d’exister et de 

participer à la lutte contre le non-accès aux droits.  

Au vu des initiatives prises par les autres Régions, 

pouvez-vous me dire ce que la Région bruxelloise 

met en place pour aider les familles dont les 

revenus ont baissé en raison de la crise du Covid-

19 ?  

Comme c'est le cas en Flandre, une majoration des 

allocations familiales est-elle prévue pour ces 

personnes ? Connaissez-vous le nombre de familles 

bruxelloises susceptibles d'en bénéficier ? Le cas 

échéant, le gouvernement bruxellois estime-t-il que 

cela n’est pas nécessaire ?  

À l’instar de la Wallonie, avez-vous prévu une 

communication à destination des ménages dont les 

revenus ont été affectés par la crise ? Quels 

dispositifs avez-vous prévus pour simplifier les 

démarches ?  

  

De heer Bernard Clerfayt, lid van het Verenigd 

College (in het Frans).- Naar aanleiding van de 

coronacrisis heeft de Brusselse regering 

M. Bernard Clerfayt, membre du Collège 

réuni.- Votre question me permet de faire le point 

sur les différentes actions et initiatives entreprises 
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verschillende maatregelen genomen betreffende de 

kinderbijslag. Om te beginnen mogen meerder-

jarige kinderen tijdens de periode april-september 

2020 meer dan 240 uur per trimester werken 

zonder het recht op kinderbijslag te verliezen.  

Voorts is de deadline om kinderbijslag aan te 

vragen met drie maanden verlengd. Bovendien 

hebben de kinderbijslagfondsen de formaliteiten 

voor de aanvraag of de voortzetting van de 

kinderbijslag vereenvoudigd.  

We communiceren uitgebreid met de gezinnen, 

zodat iedereen die volgens het nieuwe stelsel recht 

heeft op kinderbijslag die ook krijgt. 

Eind 2019 kregen 121.208 Brusselse gezinnen die 

onder het federale stelsel geen recht hadden op een 

sociale toeslag van hun kinderbijslagfonds het 

bericht dat ze onder het Brusselse systeem recht 

hebben op zo'n toeslag. Daarbij werd hun 

gevraagd om een schatting van hun jaarinkomen 

voor 2020 in te dienen.  

De Brusselse wetgeving over de kinderbijslag 

omvat trouwens een automatisch toekennings-

mechanisme, waardoor kinderbijslagfondsen de 

beroeps- en gezinstoestand volgen. Dat maakt het 

mogelijk om gezinnen die het financieel moeilijk 

hebben, sneller op te sporen en een sociale toeslag 

toe te kennen.  

Rekening houdend met de gevolgen van de 

coronacrisis heeft Iriscare de kinderbijslagfondsen 

opgedragen om het recht op sociale toeslagen 

proactief te onderzoeken. Vanaf juli 2020 komen er 

ook steekproeven. 

De automatische toekenning en een recente, 

gerichte communicatiecampagne maakt verdere 

communicatie minder relevant. De heer Gatz en 

ikzelf denken dat het Verenigd College openstaat 

voor de toekenning van een verhoogde premie voor 

de volgende schoolstart.  

  

et à entreprendre en Région bruxelloise en matière 

d'allocations familiales, dans le cadre de la crise 

sanitaire.  

Tout d'abord, le plafond de 240 heures de travail 

par trimestre, au-delà duquel les enfants majeurs 

perdaient leur droit aux allocations familiales, a été 

relevé pour la période d'avril à septembre 2020.  

Ensuite, les délais pour faire valoir un droit ont été 

prolongés de trois mois par suspension des délais 

de rigueur et de recours. Par ailleurs, suivant les 

instructions de l'administration, les organismes 

d'allocations familiales à Bruxelles ont assoupli les 

formalités et procédures pour l'ouverture ou la 

continuité du droit aux allocations familiales afin 

de ne pas refuser un droit ou d'en reporter le 

bénéfice, du fait de formalités qui ne pouvaient plus 

être strictement respectées dans le contexte actuel.  

Pour ce qui concerne la communication aux 

ménages, nous prenons celle-ci très à cœur depuis 

le début de la réforme. Nous nous sommes efforcés 

de communiquer abondamment auprès des 

ménages afin que tout le monde puisse bénéficier 

des droits ouverts par le nouveau régime bruxellois 

des allocations familiales.  

Dans ce cadre, à la fin de l’année 2019, toutes les 

familles bruxelloises qui ne bénéficiaient pas 

auparavant d'un supplément social dans le régime 

fédéral ont toutes été informées par leur caisse de 

paiement qu’elles pourraient bénéficier d’un 

supplément dans le cadre du système bruxellois, en 

fonction de leurs revenus annuels. Par conséquent, 

121.208 ménages ont été informés personnellement 

qu’ils pouvaient bénéficier d’un supplément et ont 

été invités à communiquer leur estimation de 

revenus annuels pour 2020, afin d’anticiper 

l’information définitive sur leurs revenus par le 

biais du flux d’information fiscale.  

Par ailleurs, un mécanisme d’octroi provisionnel 

d’office a été intégré dans la législation bruxelloise 

relative aux allocations familiales. Il s'agit d'une 

sorte d'avance ou d'anticipation. Celui-ci implique 

que les organismes d'allocations familiales 

surveillent systématiquement la situation 

professionnelle et familiale de toutes les familles 

pour lesquelles ils octroient des allocations 

familiales. Les familles qui se trouvent dans une 
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situation financière précaire peuvent ainsi être 

identifiées proactivement. Après quoi, la caisse 

d'allocations familiales entame de sa propre 

initiative le paiement du supplément social. Ce 

mécanisme est propre à la Région bruxelloise. Les 

deux autres Régions ont dû mettre en place de 

nouveaux mécanismes, alors qu'en Région 

bruxelloise, cela existait déjà grâce au travail de 

contact des caisses d'allocations familiales.  

Enfin, compte tenu des conséquences de la crise du 

Covid-19, Iriscare a instruit les organismes 

d'allocations familiales de porter une attention 

maximale à l'examen proactif du droit aux 

suppléments sociaux, et plus particulièrement au 

mécanisme de l’octroi d’office précédemment 

évoqué. Dans cette même optique, l'octroi des 

suppléments sociaux fera également l'objet, à partir 

du mois de juillet 2020, d'un contrôle aléatoire 

opéré dans chacun des organismes d'allocations 

familiales.  

L'existence du mécanisme d’octroi d’office et la 

toute récente campagne d’information ciblée ont 

limité la pertinence d'une campagne de 

communication supplémentaire dans notre Région. 

M. Gatz pense comme moi que le Collège réuni ne 

se montrerait pas insensible à l'idée d'octroyer une 

prime majorée pour la prochaine rentrée. Nous y 

travaillons activement.  

  

Mevrouw Viviane Teitelbaum (MR) (in het 

Frans).- Als constructieve oppositie juichen we de 

maatregelen toe. Hoeveel bedraagt de toeslag op 

basis van het inkomen? 

 

De heer Bernard Clerfayt, lid van het Verenigd 

College (in het Frans).- Bedoelt u de vervroegde 

toekenning? 

Mevrouw Viviane Teitelbaum (MR) (in het 

Frans).- U had het over een toeslag op basis van 

het jaarinkomen, die aan 121.208 gezinnen zou 

worden toegekend. 

De heer Bernard Clerfayt, lid van het Verenigd 

College (in het Frans).- In het Brusselse stelsel 

Mme Viviane Teitelbaum (MR).- Dans le cadre 

d'une opposition positive, nous pouvons saluer ces 

mesures intéressantes, qui répondent à une 

nécessité. Pour compléter votre explication, quand 

vous parlez de supplément qui serait accordé sur la 

base des revenus, pouvez-vous en préciser le 

montant ?  

M. Bernard Clerfayt, membre du Collège 

réuni.- Faites-vous allusion à l'octroi anticipé ?  

Mme Viviane Teitelbaum (MR).- Vous 

mentionnez un supplément sur la base du revenu 

annuel, qui serait accordé à 121.208 ménages.  

M. Bernard Clerfayt, membre du Collège 

réuni.- Dans le régime bruxellois, nous tenons 
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houden we rekening met de inkomsten om sociale 

toeslagen toe te kennen. Toen de hervorming in de 

praktijk werd gebracht, hadden we geen directe 

toegang tot de fiscale gegevens van gezinnen. Twee 

jaar later is hun toestand misschien veranderd. 

Vroeger werden toeslagen uitbetaald op basis van 

statussen. We hebben de 121.000 gezinnen een 

brief gestuurd om het nieuwe stelsel uit te leggen. 

Onder die gezinnen waren er die vroeger geen 

recht hadden op een toeslag, maar dat volgens hun 

inkomen nu misschien wel hebben.  

- Het incident is gesloten.  

  

compte des revenus pour accorder des suppléments 

sociaux, selon deux tranches de revenus distinctes. 

Lors de la mise en œuvre de la réforme, nous 

n'avions pas accès directement aux données fiscales 

sur les revenus des ménages. En deux ans, leur 

situation peut avoir évolué. Auparavant, les 

suppléments sociaux étaient accordés sur la base de 

statuts, et non de revenus. Nous avons donc écrit 

spontanément aux 121.000 ménages qui n'en 

bénéficiaient pas à ce jour, en leur expliquant le 

nouveau régime. Parmi ces ménages, certains ne 

figuraient pas dans les statuts donnant droit 

antérieurement à des suppléments, mais ils 

disposent peut-être des revenus donnant droit 

désormais à des suppléments. Les ménages 

concernés peuvent le signaler auprès de leur caisse 

d'allocations familiales.  

- L'incident est clos.  

  

MONDELINGE VRAAG VAN DE HEER 

GILLES VERSTRAETEN  

AAN DE HEREN SVEN GATZ EN 

BERNARD CLERFAYT, LEDEN VAN 

HET VERENIGD COLLEGE, BEVOEGD 

VOOR DE GEZINSBIJSLAGEN, 

BEGROTING, OPENBAAR AMBT, 

EXTERNE BETREKKINGEN EN 

FILMKEURING,  

betreffende "de kinderbijslag en de extra 

toelagen". 

  

QUESTION ORALE DE M. GILLES 

VERSTRAETEN 

À MM. SVEN GATZ ET BERNARD 

CLERFAYT, MEMBRES DU COLLÈGE 

RÉUNI CHARGÉS DES PRESTATIONS 

FAMILIALES, DU BUDGET, DE LA 

FONCTION PUBLIQUE, DES 

RELATIONS EXTÉRIEURES ET DU 

CONTRÔLE DES FILMS, 

concernant "les allocations familiales et les 

suppléments d'allocation".  

  

De heer Gilles Verstraeten (N-VA).- Hoezeer ik 

ook graag discussieer met collegelid Clerfayt, die 

perfect tweetalig is, verheugt het mij om een 

Nederlandstalig collegelid in de commissie voor de 

Algemene Bicommunautaire Zaken te kunnen 

begroeten, wat nog nooit eerder is voorgevallen.  

Na de zesde staatshervorming werd de 

kinderbijslag overgeheveld van de federale staat 

naar de gemeenschappen. In Brussel staat de 

Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie 

sinds 1 januari 2020 in voor de betaling van de 

kinderbijslag. In de nieuwe regeling wordt de 

kinderbijslag bepaald door het reële jaarlijkse 

gezinsinkomen. Ouders die minder dan 

M. Gilles Verstraeten (N-VA) (en néerlandais).- 

Autant j'aime discuter avec M. Clerfayt, qui est 

parfaitement bilingue, autant je me réjouis de 

pouvoir saluer un membre néerlandophone du 

Collège réuni en commission des affaires 

bicommunautaires générales, ce qui n'était jamais 

arrivé.  

Depuis le 1er janvier 2020, la Cocom est 

responsable du paiement des allocations familiales 

à Bruxelles. Dans le nouveau régime, les 

allocations familiales sont déterminées par le 

revenu annuel réel du ménage.  
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45.000 euro per jaar verdienen, ontvangen een 

sociale toeslag. Voor gezinnen met een jaarlijks 

inkomen lager dan 31.000 euro is de toeslag het 

grootst.  

Voor zover ik weet en zoals zopas ook werd 

bevestigd, moeten de kinderbijslagfondsen de 

inkomensgegevens zelf bij de gezinnen opvragen, 

aangezien de informatiedoorstroming via de FOD 

Financiën nogal traag op gang komt. Zoals 

collegelid Clerfayt al zei zullen we pas in 2022 

beschikken over de definitieve gegevens van 2020. 

Voor de N-VA is het van cruciaal belang dat elk 

gezin de toeslag ontvangt waar het recht op heeft. 

Zeker in deze onzekere tijden van massale tijdelijke 

werkloosheid en dreigende faillissementen kunnen 

de Brusselse gezinnen elke eurocent gebruiken.  

Daarnaast rijst er, omgekeerd, het probleem dat, 

aangezien we pas over twee jaar over de juiste 

gegevens beschikken, bepaalde gezinnen te veel 

kinderbijslag ontvangen en dat bedrag later moeten 

terugbetalen.  

Voor kwetsbare gezinnen kan dat bijzonder pijnlijk 

zijn, wanneer ze niet meer in het bezit zijn van de 

enkele honderden euro's die ze moeten 

terugbetalen.  

Ik hoop dat de kinderbijslagfondsen erin zijn 

geslaagd om de informatie bij de gezinnen op te 

vragen. Ik denk daarbij aan gezinnen die het 

Nederlands of het Frans niet machtig zijn en 

daardoor niet of moeilijk te bereiken zijn. 

Op 10 januari 2020 verklaarde collegelid Clerfayt 

dat een aantal gezinnen wat te veel of te weinig 

kinderbijslag ontvangen, maar dat er mechanismen 

zijn uitgewerkt om dat zo snel en zo nauwkeurig 

mogelijk recht te zetten. Ik hoop dan ook dat 

gezinnen die door systeemfouten te weinig 

kinderbijslag ontvingen, het resterende bedrag snel 

ontvangen. Anderzijds hoop ik dat er ook rekening 

wordt gehouden met gezinnen die over een langere 

periode te veel kinderbijslag ontvingen en dat 

bedrag dus moeten terugbetalen. 

Is de doorstroming van de inkomensgegevens van 

de gezinnen via de FOD Financiën intussen 

Les caisses d'allocations familiales doivent 

demander elles-mêmes les données sur les revenus 

aux ménages, la transmission d'informations par le 

SPF Finances étant plutôt lente. Il est essentiel, 

pour la N-VA, que chaque famille perçoive 

l'allocation à laquelle elle a droit, et ce l'est 

d'autant plus en ces temps incertains de chômage 

temporaire massif et de menaces de faillites.  

À l'inverse se pose le problème du remboursement 

ultérieur d'allocations trop élevées, puisque nous 

ne disposerons de données correctes que dans deux 

ans.  

Cela pourrait s'avérer particulièrement 

douloureux pour les ménages vulnérables.  

J'espère que les caisses d'allocations familiales 

sont parvenues à obtenir les informations des 

familles, y compris celles qui ne parlent ni le 

français ni le néerlandais. 

Le 10 janvier 2020, M. Clerfayt avait déclaré qu'un 

mécanisme avait été mis en place pour remédier le 

plus rapidement et précisément possible à ces 

erreurs de système. J'espère que les familles ayant 

perçu trop peu d'allocations familiales recevront 

bientôt le montant restant, mais aussi qu'il sera 

tenu compte des familles en ayant reçu trop et qui 

devront rembourser ce montant.  

La communication des données via le SPF 

Finances est-elle terminée entre-temps ? Dans la 

négative, les familles perçoivent-elles effectivement 

les allocations familiales auxquelles elles ont 

droit ?  
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voltooid? Zo neen, krijgen de gezinnen dan wel 

degelijk de kinderbijslag waar ze recht op hebben? 

  

De heer Sven Gatz, lid van het Verenigd 

College.- De Brusselse gezinnen die al een sociale 

toeslag ontvingen op basis van de federale 

regelgeving voor de kinderbijslag, hoefden geen 

bijkomende stappen te zetten om aanspraak te 

kunnen maken op de nieuwe sociale toeslagen of 

om hun toeslag te kunnen behouden wanneer dat 

voordeliger was.  

Voor gezinnen die zich in een precaire situatie 

bevinden (leefloners, langdurig werklozen, mensen 

die arbeidsongeschikt zijn, eenoudergezinnen), 

hebben de Brusselse instellingen voor de 

kinderbijslag autonoom het recht op een sociale 

toeslag vastgesteld. Het gaat in totaal om ongeveer 

45.000 gezinnen.  

Naar aanleiding van de hervorming van de 

Brusselse kinderbijslag werden alle gezinnen die 

tot dan toe geen sociale toeslag ontvingen, door hun 

instelling voor de kinderbijslag uitgenodigd om via 

een invulformulier mee te delen in welke 

inkomensschijf zij zich bevinden. Er zijn 121.208 

formulieren verstuurd. Daarvan zijn er 29.284 

ingevuld teruggestuurd. In 11.568 gevallen ging het 

om gezinnen in de laagste inkomensschijf en in 

5.264 gevallen om gezinnen in de op een na laagste 

inkomensschijf.  

De invulformulieren werden verstuurd naar alle 

gezinnen die in het federale kinderbijslagstelsel 

geen recht hadden op een sociale toeslag, ongeacht 

hun sociaal-professionele situatie. De relatief lage 

respons valt dan ook deels te verklaren doordat 

gezinnen die niet in aanmerking komen voor de 

nieuwe toeslag, omdat het gezinsinkomen ruim 

boven de grensbedragen ligt, in veel gevallen hun 

instelling voor kinderbijslag daarvan niet op de 

hoogte hebben gebracht.  

Er zijn echter ook gezinnen die wel aanspraak op 

een toeslag kunnen maken, maar er niet in geslaagd 

zijn om dat aan hun kinderbijslaginstelling kenbaar 

te maken, bijvoorbeeld vanwege een taalbarrière of 

een administratieve drempel. Om dat probleem te 

verhelpen, werd in de Brusselse kinderbijslag-

M. Sven Gatz, membre du Collège réuni (en 

néerlandais).- Les ménages bruxellois qui 

bénéficiaient déjà d'un supplément social sur la 

base de la réglementation fédérale des allocations 

familiales n'ont pas dû entreprendre de nouvelles 

démarches pour maintenir ou renouveler celui-ci.  

Pour les quelque 45.000 ménages en situation 

précaire, les caisses bruxelloises d'allocations 

familiales déterminent de manière autonome le 

droit à un supplément social. 

Tous ceux qui ne bénéficiaient pas d'un supplément 

social dans le cadre du système fédéral ont été 

invités par leur caisse d'allocations familiales à 

communiquer leur tranche de revenus à l'aide d'un 

formulaire. 

Le taux de réponse relativement faible s'explique, 

en partie, par le fait que la plupart des ménages qui 

n'ont pas droit au nouveau supplément en raison de 

revenus largement supérieurs aux plafonds n'en ont 

pas informé leur caisse d'allocations familiales.  

Cependant, certains ménages qui ont droit à un 

supplément n'ont pas pu le signaler à leur caisse 

d'allocations familiales, en raison d'une barrière 

linguistique ou d'un obstacle administratif. Afin de 

remédier à ce problème, un mécanisme d'octroi 

automatique a été inclus dans la réglementation 

bruxelloise relative aux allocations familiales.  

Un suivi étroit et permanent de la situation 

familiale et professionnelle de tous les ayants 

droits permet d'identifier les familles en situation 

financière potentiellement précaire et d'octroyer 

automatiquement le supplément auquel elles ont 

droit. Cette mesure vise particulièrement les 

familles monoparentales vivant d'un revenu de 

remplacement et les familles qui perçoivent le 

revenu d'intégration sociale (RIS).  

Ce mécanisme a pour principal avantage de 

permettre aux caisses bruxelloises d'allocations 

familiales de suivre en temps réel les ménages au 

revenu limité, ce qui n'est pas possible sur la base 

des données fiscales fournies par le SPF Finances. 
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regelgeving een mechanisme van automatische 

toekenning opgenomen. 

Er vindt een systematische en permanente analyse 

plaats van de gezins- en arbeidssituatie van alle 

gezinnen die recht hebben op kinderbijslag. 

Dankzij die fijnmazige follow-up kunnen de 

kinderbijslaginstellingen gezinnen in een potentieel 

precaire financiële situatie opsporen. Zo kunnen zij 

zonder uitstel en zonder dat zij hiervoor zelf iets 

moeten doen, de sociale toeslag ontvangen waar ze 

recht op hebben. De maatregel richt zich in het 

bijzonder op de Brusselse eenoudergezinnen die 

van een vervangingsinkomen leven en op gezinnen 

die het leefloon ontvangen.  

De uitkering van de sociale toeslag wordt 

automatisch opgestart in de volgende situaties:  

- als de bijslagtrekkende zich in een eenouder-

situatie bevindt en het inkomen in minstens zes 

maanden van het lopende jaar uit een 

vervangingsinkomen of een leefloon bestond; 

- als vastgesteld wordt dat een gezinslid in het 

lopende jaar voor minstens zes maanden een 

leefloon of een equivalent hiervan ontving. 

Wanneer aan de bovenstaande voorwaarden 

voldaan is, wordt verondersteld dat het jaarlijks 

gezinsinkomen in het lopende jaar de laagste 

inkomensgrens niet zal overschrijden. De 

uitbetaling van de sociale toeslag wordt op dat 

ogenblik automatisch opgestart en ook retroactief 

uitgevoerd voor alle voorbije maanden van het 

lopende kalenderjaar waarin de gezins-

samenstelling identiek was. Rekening houdend met 

het criterium dat het inkomen tijdens minstens zes 

maanden uit een leefloon of vervangingsinkomen 

moet bestaan, zal de maatregel voor het eerst in juli 

worden toegepast. 

Dankzij dit systeem zullen wij het gat in heel grote 

mate hebben gedicht. Het grote voordeel van dit 

mechanisme is immers dat de Brusselse 

kinderbijslaginstellingen de gezinnen met een 

beperkt inkomen in real time kunnen opsporen, wat 

niet mogelijk is op basis van de fiscale gegevens 

die de FOD Financiën verstrekt. Dat komt niet 

omdat de federale fiscale gegevens met vertraging 

worden doorgegeven, maar omdat die gegevens per 

Cela n'est pas dû à un quelconque retard, mais 

parce que ces données se rapportent à la 

déclaration d'impôt et donc à la situation de deux 

ans auparavant.  

C'est pourquoi le traitement de ces informations 

dans le système bruxellois n'a pas été conçu comme 

l'instrument principal de recherche des ménages au 

revenu limité, mais comme un filet de sécurité pour 

les familles que nous n'avons pas pu détecter par 

un dépistage proactif et qui n'ont pas répondu à 

l'enquête de leur caisse d'allocations familiales.  
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definitie nooit een accuraat beeld van de huidige 

financiële toestand van de gezinnen kunnen geven. 

Ze hebben immers betrekking op de fiscale aangifte 

en dus op de situatie van twee jaar eerder. 

Om die reden is de verwerking van die informatie 

in het Brusselse kinderbijslagstelsel niet opgevat 

als het primaire instrument om gezinnen op te 

sporen die over een beperkt inkomen beschikken, 

maar als vangnet voor gezinnen die we niet via 

proactieve screening konden opsporen en die de 

enquête van hun kinderbijslagfonds niet hebben 

beantwoord.  

Met brieven aan gezinnen en een permanente 

monitoring met het oog op de automatische 

toekenning leveren we dus extra inspanningen.  

  

De heer Gilles Verstraeten (N-VA).- Ik begrijp 

uiteraard dat de fiscale gegevens nooit accuraat 

zijn, omdat daar twee jaar vertraging op zit. We zijn 

effectief aangewezen op een controle door de 

fondsen zelf, die het inkomen van die gezinnen 

proactief moeten nagaan. U bevestigt dat er lacunes 

zijn. Voor gezinnen die niet worden bereikt, wordt 

uitgegaan van vorige fiscale gegevens voor de 

toekenning van de kinderbijslag.  

Voor gezinnen die een leefloon ontvangen 

gedurende een aantal maanden per jaar gaat u ervan 

uit dat ze recht hebben op sociale toeslagen, wat 

later misschien niet accuraat blijkt te zijn. Vandaar 

dat ik me afvraag of we niet moeten voorzien dat er 

gezinnen zijn die misschien te veel hebben 

gekregen en die in de problemen komen wanneer 

twee jaar later blijkt dat zij de toeslagen moeten 

terugbetalen. Voor gezinnen met een beperkt 

inkomen kan ik me voorstellen dat dat een 

financieel drama is. Daar zullen we dus bijzondere 

aandacht aan moeten besteden, meer dan aan 

gezinnen die na twee jaar een extra blijken te 

krijgen, wat voor hen mooi meegenomen is.  

Ik maak me wat zorgen over die gezinnen die te 

veel hebben ontvangen. Wat is voor hen voorzien?  

  

M. Gilles Verstraeten (N-VA) (en néerlandais).- 

Nous dépendons effectivement des caisses 

d'allocations familiales qui doivent suivre de 

manière proactive les revenus de ces familles. 

Toutefois, vous confirmez qu'il y a des lacunes et 

que les données fiscales antérieures sont utilisées 

pour les familles qui ne sont pas atteintes.  

Nous devrions accorder une attention particulière 

aux ménages qui seront confrontés à un 

remboursement, celui-ci pouvant représenter un 

drame financier pour certains. Qu'est-il prévu pour 

ces familles ?  

  

De heer Sven Gatz, lid van het Verenigd 

College.- Ik zal bij de instellingen voor de 

kinderbijslag de actuele gegevens opvragen en ze u 

M. Sven Gatz, membre du Collège réuni (en 

néerlandais).- Je demanderai aux caisses 

d'allocations familiales de me fournir les données 
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bezorgen. Zo krijgt u een beeld van de meerwaarde 

van de automatische toekenning ten opzichte van 

de respons op de brieven. De verhoudingen zullen 

dan duidelijk worden.  

Ik zal u tevens cijfergegevens doorsturen over 

mogelijk te veel betaalde kinderbijslag. Als dit echt 

een probleem was, dan zou mijn administratie me 

daarover wel ingelicht hebben. Voorlopig ga ik er 

dus van uit dat dat niet zo is. 

Ik zal u een diepgaand overzicht toesturen. Daarbij 

is iedereen gebaat, want zo zien we waar de 

pijnpunten precies liggen. 

De voorzitter.- U kunt die informatie meteen aan 

de commissiesecretaris bezorgen, die ze op zijn 

beurt aan de commissieleden bezorgt. 

- Het incident is gesloten. 

  

mises à jour, que je vous transmettrai. Cela vous 

donnera une idée de la valeur ajoutée de l'octroi 

automatique par rapport à la réponse au courrier.  

Je vous transmettrai également des chiffres sur les 

éventuels versements excédentaires. Mon 

administration ne m'a pas informé d'un problème à 

cet égard.  

 

 

M. le président.- Vous pouvez envoyer ces 

informations directement au secrétaire de la 

commission, qui les transmettra à son tour aux 

membres de la commission.  

- L'incident est clos. 

  

_____ _____ 

 


